
BR.0063- 2-49/10

Protokół  Nr   49/10
z  posiedzenia Komisji  Spraw Obywatelskich  w dniu 9 lutego  2010r.

          W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności, oraz;
Zastępca  Burmistrza,   pani Hanna Piwowarska  Skarbnik  Gminy,  pani  Eugenia
Pawłowska, Sekretarz Gminy, pani GraŜyna Szymańska, urzędnicy;  Stanisława
Grabek,  Jolanta  Kryszczuk  a  takŜe  na  zaproszenie –  pan  Aleksander
Jagieniak, Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej w Sobótce.

Porządek posiedzenia;
1.Ponownie rozpatrzenie wniosku SM „ŚlęŜa” w sprawie nieodpłatnego przekazania
drogi wewnętrznej gminie – ul. Korczaka.
2.Pismo pana Grzegorza Dowgiera z dekretacji Przewodniczącego Rady.
3.Projekt Programu Gospodarczego Gminy Sobótka na 2010r.
4.Rozpatrzenie projektów uchwał;

•••• w  sprawie  zaciągnięcia  poŜyczki  z  WFOŚ  i  GW  we  Wrocławiu  na
dofinansowanie zadania inwestycyjnego.

• w sprawie zmiany budŜetu gminy Sobótka na 2010r. 
• w sprawie przyjęcia Programu Gospodarczego Gminy na 
• w sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXXV/281/09  z  dnia  26.10.2009  w sprawie

likwidacji SP ZOZ LROMR w Sobótce.    
• w sprawie zatwierdzenia „Sołeckiej Strategii Rozwoju na lata 2009-2024 dla

wsi Nasławice”.
• w sprawie zatwierdzenia „Sołeckiej Strategii Rozwoju na lata 2009-2024 dla

wsi Rogów Sobócki”.
5.Sprawy mieszkaniowe.

            Ad 1. Przewodniczący Komisji, radny Krzysztof Bednarz zwrócił się do
Prezesa  SM  „ŚlęŜa”  o  przedstawienie  sprawy   z  uzasadnienie.  Pan  Aleksander
Jagieniak poinformował, Ŝe sprawa przejęcia przez gminę drogi była holowana cały
czas, na dowód czego przedstawia pismo podpisane przez burmistrza zapewniające,
iŜ  droga  moŜe  być  przejęta   po  uchwaleniu  nowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego.  To  było  przyzwolenie,  pod  warunkiem  wykonania  podziału
geodezyjnego  terenu  celem  wydzielenia  drogi.  (Przytoczył  pismo  burmistrza  E.
Cielenia). Podział taki został wykonany, więc ponownie zwrócił się do Burmistrza z
wnioskiem o przejęcie  drogi i  otrzymał odmowę, stąd jest  zdania, Ŝe Spółdzielnia
Mieszkaniowa  została  oszukana,  co  potwierdził  w  rozmowie  burmistrz.  Odmowa
Burmistrza spowodowała, Ŝe odwołał się do komisji Rady, bo wydaje się, Ŝe obecny
Burmistrz  teŜ  powinien  oprzeć  się  na  opinii  komisji.  Jest  obawa,  Ŝe  niedługo
mieszkańcy będą płacić za oświetlenie uliczne, a podział geodezyjny dokonano pod
pisemną zgodę burmistrza Cielenia na  przejęcie tej drogi.
            W dyskusji nad omawiana sprawą głos zabrali;
-radny Mirosław Lech  stwierdził,  iŜ uwaŜa, Ŝe wcześniejszą, negatywną  opinię
komisji w tej sprawie naleŜy zweryfikować.
-radny Stanisław Krasoń  powiedział, Ŝe do podjęcia decyzji potrzebny jest stan



techniczny drogi, a takŜe opinia prawna  w przedmiocie przejęcia  drogi przez gminę,
dlatego  Ŝe  są  problemy  w  utrzymaniu  dróg  i  nie  moŜna  stwarzać  precedensu.
Zawnioskował  za  sugestią  przewodniczącego  komisji,  aby  radni  indywidualnie
zapoznali się z pismami złoŜonym przez pana A. Jagieniaka do biura Rady, a w marcu
na kolejnym posiedzeniu komisji   wyrazić opinię w powyŜszej sprawie.
-pani Hanna Piwowarska, Zastępca Burmistrza Gminy powiedziała, Ŝe minęło 7 lat
od  złoŜenia  wniosku  przez  Spółdzielnię  i  obojętnie  jaki  burmistrz  podejmował
decyzję, to przez ten czas bardzo duŜo zmieniło się w urbanistyce gminy.

             Ad 2.  Radny Alojzy Mega przedstawił komisji pismo pana Grzegorza
Dowgiera z dekretacji Przewodniczącego Rady. W sprawie tej Sekretarz Gminy, pani
GraŜyna Szymańska poinformowała, Ŝe do tut. Urzędu wpłynęło równieŜ pismo w
sprawie  udzielenia   informacji  dotyczącej  gospodarki  ściekowej  na  sąsiadującej
działce  i  taka  odpowiedź  została  udzielona.  Pracownik  Biura  Rady,  Ludmiła
Sosnowska uzupełniła, Ŝe podczas składania  przedmiotowego pisma pełnomocnik
Grzegorza, pan Władysław Dowgier stwierdził, Ŝe domaga się dokumentu o ilości i
sposobie doprowadzania ścieków z konkretnej  działki,  a  nie informacji  Urzędu na
podstawie  informacji  ZWiK.  Przy  tej  okazji  został  poinformowany, Ŝe  o tego typu
dokument  moŜe wystąpić bezpośrednio  do ZWiK składając  odpowiedni  wniosek z
uzasadnieniem do jakiego celu jest  potrzebna informacja i   wniosek ten zostanie
rozpatrzony w sposób zgodny z obwiązującymi przepisami. 
Komisja z treści pisma wywnioskowała, Ŝe piszącemu chodzi o pomoc we wskazaniu
przyczyny pogarszającego się stanu zdrowia lub wskazania, do kogo powinien się
zwrócić w opisanej w piśmie sytuacji.
Ostatecznie  Komisja  nie  podjęła  wiąŜącego  stanowiska,  ponad  stwierdzeniem  w
dyskusji,  Ŝe kompetencje w przedstawionych sprawach mają inne podmioty, a nie
Rada. 

               Ad 3.  Sekretarz Gminy, pani GraŜyna Szymańska przekazała komisji
projekt  Programu  Gospodarczego  Gminy  Sobótka  na  2010r.  Radni  postanowili
zapoznać się z treścią projektu do następnego posiedzenia, uwagę do dokumentu
zgłosił;
-radny Alojzy Mega po wstępnym zapoznaniu się z załoŜeniami Programu w dziale
Oświata  stwierdził,  Ŝe   dyrektorzy  jednostek  oświatowych  nadal  nierzetelnie
przedstawiają   załoŜenia  w  formie  „poboŜnych  Ŝyczeń”  nie  mających  związku  z
uchwaloną pulą  środków w budŜecie  gminy,  jak  zrobił  do dla  przykładu dyrektor
Gimnazjum  Gminnego.  Sytuacja  potem  jest  taka,  Ŝe  na  koniec  kaŜdego   roku
wpływają  wnioski  o  dofinansowanie  oświaty,  bo  brakuje  na pensje  nauczycielom.
UwaŜa, Ŝe  zadania ujęte w programie powinny ściśle korespondować ze środkami
zapisanym w budŜecie gminy.

                Ad 4.  Komisja zapoznała się z następującymi projektami uchwał;
• Uchwała  w sprawie  zaciągnięcia  poŜyczki  z  WFOŚ i  GW we Wrocławiu  na

dofinansowanie zadania inwestycyjnego. 
  Projekt  uchwały  przedstawiła  Skarbnik  Gminy.  Komisja  w  głosowaniu

jednomyślnym pozytywnie zaopiniowała powyŜszy projekt bez uwag.
• w sprawie zmiany budŜetu gminy Sobótka na 2010r. 



  Projekt  uchwały  przedstawiła  Skarbnik  Gminy.  Komisja  w  głosowaniu
jednomyślnym pozytywnie zaopiniowała powyŜszy projekt bez uwag. 

• w sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXXV/281/09  z  dnia  26.10.2009  w sprawie
likwidacji  SP  ZOZ  LROMR  w  Sobótce.    Projekt  uchwały  informacyjnie
przedstawiła Zastępca Burmistrza informując Ŝe sprawa polega na formalnym
wykreśleniu  pracowni  rentgenowskiej,  a  usługi  nadal  będą  kontynuowane
przez Świdnicę.  Po spełnieniu wymaganych procedur,  zakupie RTG moŜliwe
będzie wprowadzenie tej usługi w sp zoz Sobótka. 

• w sprawie zatwierdzenia „Sołeckiej Strategii Rozwoju na lata 2009-2024 dla
wsi Nasławice i Rogów Sobócki”.  Projekty uchwał  przedstawiła  pani Jolanta
Kryszczuk. W dyskusji  nad przedstawionym projektami głos zabrali;

-radny Stanisław Krasoń zapytał, czy w przewidziano w budŜecie gminy środki na
cele zawarte w strategii.
-Skarbnik  Gminy  odpowiedziała,  Ŝe  strategię  opracowały  i  będą  realizować
stowarzyszenia i  nie mogą one zmuszać gminy do wydzielania środków na swoją
działalność.
Innych  pytań nie  zgłoszono i   w wyniku głosowania Komisja w blokowym
głosowaniu pozytywnie zaopiniowała obydwa projekty jednomyślnie.

Protokołowała                                                         Przewodniczący Komisji

Ludmiła Sosnowska                                                      Krzysztof Bednarz

  


